

agricultural machines, implements and spare parts, for increasing food production;

3. All countries to carry out as far as practicable appropriate and necessary measures to regulate consumption, including the maintenance of high extraction rates, the dilution of flour, restrictions on usage of bread grains for beverages and other non-essential purposes, and restrictions on the feeding of bread grains to animals;

4. Governments and international agencies concerned to continue and expand publication of the fullest possible information on supplies and requirements of foodstuffs and materials mentioned in paragraphs 1 and 2 above and on action taken to carry out the recommendations contained in this resolution, in order that future action may be guided by full knowledge of the relevant facts;

5. That attention continue to be given to the need for measures necessary to enable importing countries to overcome international payment difficulties, in order that the above recommendations may be rendered effective in improving the food situation.

*Fifty-fifth plenary meeting,
11 December 1946.*

46 (1). Economic Reconstruction of Devastated Areas

The General Assembly,

Taking note of the preliminary report of the Temporary Sub-Commission on Economic Reconstruction of Devastated Areas¹ and of the relevant resolution of the Economic and Social Council of 3 October 1946²;

Recognizing the urgent need for international co-operation in the reconstruction of devastated areas:

1. *Approves* the general resolution of the Economic and Social Council, the resolution on the Survey of the Economic Reconstruction of Devastated Areas in Asia and the Far East, and the resolution for continuing the work of the Sub-Commission on Devastated Areas in Europe³;

2. *Urges* the Members of the United Nations, the Economic and Social Council, and the specialized agencies and inter-governmental organizations concerned, to take all possible steps, within their respective fields of activity, which may lead to the early solution of the problems of economic reconstruction of devastated areas;

3. *Directs* the Secretary-General to transmit to the International Bank for Reconstruction and Development the opinion of the General

¹ Document A/147.

² Document A/126.

³ Document E/245, pages 8 to 15.

et à la réparation des machines agricoles, de l'outillage et des pièces de rechange les plus indispensables, en vue d'accroître la production des vivres;

3. Que tous les pays appliquent, pour autant qu'il sera possible, les mesures appropriées et nécessaires en vue de réglementer la consommation, y compris: le maintien de taux élevés d'extraction, l'adjonction d'autres produits à la farine, les restrictions à l'utilisation des céréales panifiables pour la fabrication de boissons et autres emplois non essentiels, et les restrictions à l'utilisation des céréales panifiables pour l'alimentation des animaux;

4. Que les gouvernements et institutions internationales intéressés poursuivent et développent la publication d'informations aussi détaillées que possible sur les approvisionnements et les besoins de denrées alimentaires et matériels mentionnés aux paragraphes 1 et 2 ci-dessus, et sur les mesures prises en exécution des recommandations formulées dans la présente résolution, afin que les décisions prises dorénavant s'appuient sur une connaissance complète des faits pertinents;

5. Que l'on ne perde pas de vue la nécessité de prendre les mesures indispensables pour permettre aux pays importateurs de surmonter les difficultés que suscitent les paiements internationaux, afin que les recommandations exposées ci-dessus se traduisent par des résultats effectifs améliorant la situation alimentaire.

*Cinquante-cinquième séance plénière,
le 11 décembre 1946.*

46 (1). Reconstruction économique des régions dévastées

L'Assemblée générale,

Prenant acte du rapport préliminaire de la Sous-Commission temporaire de la reconstruction économique des régions dévastées¹ et de la résolution correspondante adoptée par le Conseil économique et social le 3 octobre 1946²;

Constatant l'urgente nécessité d'une coopération internationale pour la reconstruction des régions dévastées:

1. *Approuve* la résolution générale du Conseil économique et social, la résolution relative à l'enquête sur la reconstruction économique des régions dévastées en Asie et en Extrême-Orient et la résolution concernant la continuation des travaux de la Sous-Commission des régions dévastées en Europe³;

2. *Invite* les Membres des Nations Unies, le Conseil économique et social et les institutions spécialisées et les organisations intergouvernementales intéressées, à prendre toutes les mesures possibles, dans leurs domaines respectifs, pour aboutir à une prompt solution des problèmes de la reconstruction économique des régions dévastées;

3. *Charge* le Secrétaire général de faire connaître à la Banque internationale pour la reconstruction et la mise en valeur que l'Assemblée

¹ Document A/147.

² Document A/126.

³ Document E/245, pages 8 à 15.

Assembly that, if the economic reconstruction of devastated areas is not to be unduly delayed, the International Bank would come into full effective operation at the earliest possible date so that, in accordance with the special functions laid down for the Bank in its articles of Agreement, it may be able, early in 1947, to make the fullest possible contribution toward the needs of economic reconstruction;

4. *Recommends* that the Economic and Social Council and its Commissions consider undertaking as soon as possible, in co-operation with the specialized agencies concerned, a general survey of raw material resources needed for the economic reconstruction of devastated areas, with a view to recommending the adoption of the necessary measures to increase and promote production and to facilitate transportation of those materials from the producing areas to the devastated areas;

5. *Further recommends* that, in order to give effective aid to the countries devastated by war, the Economic and Social Council, at its next session, give prompt and favourable consideration to the establishment of an Economic Commission for Europe and an Economic Commission for Asia and the Far East."

*Fifty-fifth plenary meeting,
11 December 1946.*

47 (I). Report of the Committee on UNRRA (United Nations Relief and Rehabilitation Administration)

The General Assembly, at its twenty-first plenary meeting on 1 February 1946, established a Committee to encourage support of UNRRA during the final stages of its work.

The General Assembly has now received a report on the work of the Committee¹ and has noted with satisfaction the extent to which Member Governments have supported the activities of UNRRA and have thus contributed so substantially to the relief and rehabilitation of those countries which had been devastated by the war.

The General Assembly has learned from the report of the Committee that, although expected contributions have been realized in very large measure, a small proportion has not yet been made available, and that the Chairman of the Committee has been requested to draw the attention of the Governments concerned to the desirability of completing their contributions in order that UNRRA might receive the full amount required for the completion of its activities.

The General Assembly, therefore,

Warmly thanks the Chairman and members of the Committee on UNRRA for their efforts in fulfilment of the task entrusted to them;

¹ Documents A/94 and A/94/Add. 1.

générale estime que, si l'on veut éviter que la reconstruction économique des régions dévastées ne soit indûment retardée, la Banque internationale devra commencer à fonctionner pleinement et effectivement le plus tôt possible, de manière à pouvoir, conformément aux attributions spéciales que lui assignent les termes de son statut, apporter dès le début de 1947, la plus large contribution possible pour satisfaire les besoins de la reconstruction économique;

4. *Recommande* que le Conseil économique et social et ses Commissions envisagent d'entreprendre aussitôt que possible, en coopération avec les institutions spécialisées, une enquête générale sur les ressources en matières premières nécessaires à la reconstruction économique des régions dévastées, en vue de recommander l'adoption des mesures propres à augmenter et à développer la production ainsi qu'à faciliter le transport de ces matières premières des régions productrices vers les zones dévastées;

5. *Recommande, en outre,* que, pour apporter une aide efficace aux pays dévastés par la guerre, le Conseil économique et social, à sa prochaine session, procède sans délai à un examen favorable de la question de la création d'une Commission économique pour l'Europe et d'une Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient.

*Cinquante-cinquième séance plénière,
le 11 décembre 1946.*

47 (I). Rapport du Comité de l'UNRRA (United Nations Relief and Rehabilitation Administration)

L'Assemblée générale, au cours de sa vingt et unième séance plénière, le 1^{er} février 1946, a constitué un Comité chargé de faciliter l'œuvre de l'UNRRA au cours des derniers mois de son existence.

L'Assemblée générale est maintenant en possession d'un rapport sur les travaux du Comité¹ et constate avec satisfaction l'importance de l'aide que les Gouvernements des Etats Membres ont apportée à l'UNRRA, contribuant ainsi de manière considérable à fournir des secours aux pays dévastés par la guerre et à faciliter leur reconstruction.

L'Assemblée générale, par le rapport du Comité, a pu voir que, si une très grande partie des contributions attendues ont été versées, il reste encore une petite partie qui n'a pas été versée, et que le Président du Comité a été invité à attirer l'attention des gouvernements intéressés sur le fait qu'il serait à désirer qu'ils complètent le versement de leurs contributions en vue de permettre à l'UNRRA de réunir le total des fonds indispensables à l'achèvement de ses travaux.

L'Assemblée générale, en conséquence,

Remercie vivement le Président et les membres du Comité de l'UNRRA pour les efforts qu'ils ont fournis en s'acquittant de la tâche qui leur avait été confiée;

¹ Documents A/94 et A/94/Add. 1.